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Wałcz    Człopa    Tuczno    Mirosławiec

Drugi rok z kolei burmistrz 
Wałcza Bogusławie Towalew-
skiej radni nie udzielili ab-
solutorium z wykonania bu-
dżetu za 2016 rok. Ostatnia 
sesja Rady Miejskiej, która 
odbyła się  w miniony wtorek 
(27 bm.) trwała nieco ponad 5 
godzin.  W początkowej fazie 
obrad radni wręczyli kwiaty 
i złożyli podziękowania od-
chodzącej na emeryturę insp. 
ds. samorządowych Krystynie 
Gulbińskiej, która przez wie-
le lat przepracowała w biurze 

rady. I w zasadzie to na tyle 
z miłych akcentów ostatniego 
posiedzenia.

Jeden z radnych próbował od-
wołać z funkcji przewodniczą-
cego Rady Zdzisława Rydera. 
Nieskutecznie. Jego wniosek 
nie spełniał wymogów formal-
nych. Wydaje się też wysoce 
prawdopodobne, że temat już 
nie wróci, bowiem wnioskodaw-
ca nie cieszy się przychylnością 
(chyba wszystkich) radnych, a 
potrzebuje minimum ¼ składu 

Rady, żeby przeforsować swój 
postulat.
Jedną z najważniejszych uchwał 
w roku - udzielenie absoluto-
rium burmistrzowi - poprzedziło 
wystąpienie B. Towalewskiej i 
skarbnika miasta Rafała Fische-
ra. Burmistrz stwierdziła, że to 
kolejny dobrze zrealizowany bu-
dżet, dochody wzrosły, wydatki 
ograniczono… Nie zabrakło też 
podziękowań ze strony głowy 
miasta dla bliższych i dalszych 
współpracowników, a także dla 
(uwaga!) radnych. Skarbnik 
skupił się natomiast na szczegó-
łowej analizie budżetu.
Neutralny głos zabrała przewod-
nicząca Komisji Rewizyjnej RM 
Anna Ogonowska.
- Oceniając pozytywnie wykona-
nie budżetu za 2016 rok Komi-
sja Rewizyjna brała pod uwagę 
obowiązujące zasady, wytyczne 
Regionalnej Izby Obrachunko-

wej, do której wniosek absoluto-
ryjny jest ostatecznie kierowany 
oraz dokumenty określone w 
ustawie - podkreślała przewod-
nicząca. - Ocenie podlegał bu-
dżet pod kątem prawidłowości 
sporządzonych przez burmistrza 
dokumentów i te sporządzono w 
sensie księgowym prawidłowo. 
Jednak pragnę jasno podkreślić, 
że komisja jest organem podle-
głym Radzie i nie ma wobec niej 
władczych uprawnień. Suweren-
na decyzja w sprawie absoluto-
rium przynależy wyłącznie do 
Rady Miasta.
Podczas dyskusji nad udziele-
niem absolutorium radny An-
drzej Subocz mówił, że nikogo 
nie będzie namawiał za ani prze-
ciw, a budżet Wałcza jest dobry 
dzięki polityce rządu. Jak wyli-
czył radny, nasze miasto zyska-
ło 10 mln zł dzięki programowi 
500+.

- Budżet Wałcza zawdzięczamy 
też dzięki dobrej koniunkturze 
gospodarczej kraju. I to są fakty 
niezależne od działalności bur-
mistrza - zaznaczał A. Subocz.
Do dyskusji włączył się radny 
Maciej Goszczyński.
- Moja krytyczna ocena spra-
wowania urzędu przez panią 
burmistrz to jedno. Czym innym 
jest za to moje rozumienie insty-
tucji absolutorium - wyłuszczył 
M. Goszczyński. - To bowiem 
powinno moim zdaniem od-
nosić się ściśle do wykonania 
budżetu miasta, a nie odnosić 
się do całokształtu działalności 
burmistrza. Ocena burmistrza 
w innych aspektach jego dzia-
łalności powinna odbywać się 
poza procedurą absolutoryjną. I 
to właśnie wyłącznie z tego po-
wodu zagłosuję za udzieleniem 
absolutorium.
Innego zdania był wiceprzewod-
niczący RM Krzysztof Piotrow-
ski.
- Regionalna Izba Obrachunko-
wa nie dopatrzyła się zaniedbań 
czy uchybień w sprawozdaniu 
formalno-księgowym. Jednak 
uchwała absolutoryjna to także 
ocenienie pracy organu wyko-

Bez kwiatów, braw i podziękowań
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Okrutny jak... człowiek

Jeżeli chodzi o stosunek Polaków 
do zwierząt - jesteśmy narodem 
okrutnym i prymitywnym. Jak 
podają statystyki, ponad 30 proc. 
rodaków wyrzuca swoje zwierzę-
ta, gdy te im się znudzą. Właśnie 
rozpoczynające się wakacje nasi-
lą ten proceder i więcej zobaczy-
my w lasach przywiązanych do 
drzew psów, porzuconych na pa-
stwę losu daleko od domów, czy 
po prostu często w okrutny spo-
sób zabitych. W Polsce zwierzę 
często nadal traktowane jest jak 
przedmiot.
Najgorsze jest w tym wszystkim 
to, że w społeczeństwie panuje 
przyzwolenia na takie zachowa-
nia. W latach 2012 -14 w proku-
raturach zarejestrowano prawie 

4,5 tysiąca spraw o przestępstwa 
znęcania się nad zwierzętami. 
Prawie 32 proc. zakończyło się 
odmową wszczęcia postępowa-
nia, 43 proc. umorzeniem, a tylko 
w niecałych 20 proc. powstał akt 
oskarżenia. Kary nie powalają. 
Średnio strzelanie do psów czy 
kotów z wiatrówki kosztuje 200 
złotych, a ukamienowanie kota 
300. Zakopanie żywcem królika 
czy chomika to „stówa”. Skazani 
na większe kary zwykle nie trafia-
ją za kraty, ponieważ otrzymują 
wyrok w zawieszeniu. Wyjątkami 
są kary 2 lat więzienia za uśmier-
cenie zwierząt w piekarniku i mi-
krofalówce, czy pół roku dla leka-
rza weterynarii za nieuzasadnione 
uśmiercenie ponad 440 zwierząt. 
Lekarz był zdziwiony, że uznano 
go winnym. Tak samo był zdzi-
wiony policjant, gdy wezwano 
go do polanego benzyną i pod-
palonego psa. Nie dopatrzył się 
przestępstwa. A połowa zgłoszeń 
na policję dotycząca znęcania 
się nad zwierzętami traktowana 
bywa niepoważnie.
Samorządy również nie zauwa-
żają problemu i myślą, że jeżeli 
przeznaczają pieniądze na wyła-
pywanie bezdomnych zwierząt, 

to sumienie mają czyste. Tymcza-
sem kontrola NIK-u wykazała, że 
ponad 60 proc. gmin nie zapewnia 
odławianym zwierzętom miejsc 
w schroniskach, co otwiera drogę 
do ich uśmiercania. W co drugiej 
gminie nie wiedziano, co dzieje 
się z odłowionymi na ich terenie 
bezdomnymi zwierzętami. 80 
proc. pieniędzy przeznaczonych 
na opiekę nad „najlepszymi przy-
jaciółmi ludzi” trafia do hycli.
Przecież tradycje ochrony zwie-
rząt mamy długie. Prezydent RP 
22 marca 1928 roku wprowadził 
do polskiego prawa zakaz znęca-
nia się nad zwierzętami. W szero-
kiej definicji tych czynów obok 
zakazu zadawania niepotrzeb-
nych cierpień było również zakaz 
straszenia lub drażnienia. W okre-
sie PRL -u znęcanie się nad zwie-
rzętami było kwalifikowane jako 
wykroczenie i dopiero ustawa z 
1997 roku wprowadziła definicje 
znęcania jako przestępstwo.
Pamiętajmy, że posiadanie psa, 
kota czy też innych zwierząt to 
obowiązek opieki nad nimi. Po-
myślmy o tym, zanim podaru-
jemy dzieciom jakieś zwierzę, 
choćby najmniejsze.
piotr
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Bez dwóch zdań (22 – 27 czerwca)

Czwartek (22 czerwca)

• W Komendzie Wojewódzkiej Po-
licji w Szczecinie została podpisana 
umowa dotycząca budowy nowej 
siedziby Komendy Powiatowej Poli-
cji w Wałczu.
• Posiedzenie prezydium ZOPZ OSP 
RP w starostwie, na którym omó-
wiono organizację Powiatowych 
Zawodów Sportowo-Pożarniczych 
jednostek OSP oraz Polsko-Niemiec-
kich Zawodów Strażackich w Gminie 
Tuczno.
• Policyjna akcja drogówki „Łapki na 
kierownicę”.
• Podpisanie umów w wałeckiej 
gminie na dofinansowanie infra-
struktury sportowej w Dębołęce i 
Czechyniu (gm. Wałcz).
• Burmistrz Człopy Zdzisław Kmieć 
podpisał z marszałkiem wojewódz-
twa zachodniopomorskiego Ryszar-
dem Mićko umowę o dofinansowa-
nie inwestycji pn. „Modernizacja 
Stadionu Miejskiego w Człopie”.
• SGPW otwiera Szlak Kulinarny Po-
jezierza Wałeckiego (WCK).
• Prezes PiS Jarosław Kaczyński po 
wystąpieniu posła Pawła Suskiego 
poprosił o przerwę w obradach Sej-
mu.
• Burmistrz Mirosławca Piotr Paw-
lik na FB „Mam pytanie do miesz-
kańców komunalnych i socjalnych 
budynków o włączenie się w temat 
zagospodarowania „zielonych” tere-
nów wokół waszych mieszkań. Może 
macie swoje pomysły na ożywienie 
kolorami tej części miasta? Pomysł 
na jakiś typ ławek, wiatę do spotkań, 
określony typ zieleni?  Pomyślcie 
przez czerwiec-lipiec. Zaproponuję 
spotkanie na początku sierpnia w 
celu uzgodnienia wspólnych prac 
wokół waszych domów. Zaczynamy 
Zielony Budżet dla Mirosławca”.

Piątek(23 czerwca)

• Wałcz odwiedza prof. Dariusz Ro-
sati.
• Wypadek w Lubnie (gm. Wałcz) 
- renault thalia uderza w mur i do 
szpitala trafia 28-letnia kobieta w za-
awansowanej ciąży, 3-letnie dziecko 
i 60-letnia pasażerka.
• Kino na trawie (wałecka Aleja 
Gwiazd Sportu).

  Sobota (24 czerwca)

• Były mistrz świata Krzysztof Gło-
wacki wygrywa przez techniczny 
nokaut walkę z Turkiem Hizni Altun-
kayem na gali Polsat Boxing Night 7 
„Nowe Rozdanie w Ergo Arenie”.
• Starosta Bogdan Wankiewicz oraz 
zastępca burmistrza Wałcza Walde-
mar Lechnik spotkali się z mieszkań-
cami Bad Essen i Powiatu Osnabrück, 
przebywającymi z wizytą w Wałczu.
• Obchody Nocy Świętojańskiej nad 
jeziorem Raduń, wystąpił m.in. ce-
niony za zaangażowane teksty zespół 
Akurat. 

• Piknik militarny w Strzalinach (gm. 
Tuczno)

  Niedziela (25 czerwca)

• Patryk Kowalski brązowym medali-
stą Mistrzostw Europy w konkurencji 
C-4 500m w Belgradzie.
• Spotkania z Kulturą Ukraińską w 
Wołowych Lasach (gm. Człopa).
• I Wałeckie kojkowanie ,,Niezależnie 
od wieku, niezależnie od pogody” 
(organizator Stowarzyszenie Ziemi 
Wałeckiej „Niezależni).
• W Kłębowcu rozpoczęła się budowa 
boiska sportowego.
• 10 Piknik Militarny w skansenie 
GWC w Wałczu. 

  Poniedziałek (26 czerwca)

• Posiedzenie Rady Powiatowej Za-
chodniopomorskiej Izby Rolniczej 
(Starostwo).
• Spotkanie zorganizowane przez po-
sła Pawła Suskiego „Dokąd zmierzasz 
Polsko” (WCK).

  Wtorek (27 czerwca)

• Radni nie udzielają absolutorium 
burmistrz Bogusławie Towalewskiej.
• Policyjna kampania „Kręci mnie 
bezpieczeństwo nad wodą” w Gosto-
mi (gm. Wałcz).

Zebrał mk

Pod takim tytułem policjanci 
wspólnie z żandarmami zorga-
nizowali akcję, mającą na celu 
zwrócenie uwagi na nieprawi-
dłowe zachowania za kierowni-
cą, jak na przykład wysyłanie 
wiadomości, rozmowa przez 
telefon i przeglądanie stron in-
ternetowych.  

Policjanci informowali kierow-
ców o tym, że odbieranie telefo-
nu w trakcie jazdy sześciokrot-
nie zwiększa ryzyko wypadku. 
Kierowcy zatrzymani do kontroli 
drogowej przechodzili krótki test 
wiedzy z bezpieczeństwa. Po-
nadto policjanci przypominali o 
wysokości mandatu i punktach 
karnych za korzystanie z telefonu 
podczas jazdy i wręczali ulotki 
profilaktyczne z prowadzonych 

działań . Pomysłodawcą akcji jest 
Biuro Ruchu Drogowego Komen-
dy Głównej Policji wspólnie z fir-

mą Neptis S.A., będącą operato-
rem komunikatora Yanosik.
Oprac. mk

Łapki na kierownicę
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nawczego w roku poprzedzają-
cym przedłużone sprawozdanie. 
Rok 2016 był trudny, ale dzięki 
porozumieniu i współpracy rad-
nych nie do końca stracony. To 
właśnie Rada wprowadziła do 
budżetu jego modyfikacje, kil-
kanaście zadań inwestycyjnych 
i to dzięki Radzie w kilkunastu 
miejscach naszego miasta odby-
wały się lub odbywają nadal pra-
ce remontowe chodników, dróg, 
czy parkingów. Burmistrz, po-
mimo posiadanych uchwał, nie 
zrealizowała blisko 40 procent 
zaplanowanych przez Radę in-

westycji. Słyszeliśmy na tej sali 
wiele tłumaczeń i wiele powo-
dów, dla których te inwestycji 
nie mogły być zrealizowane - ja 
osobiście i nasz klub nie do koń-
ca jednak w to wierzymy. Mój 
głos jest głosem mieszkańców, 
dla których rozwój miasta jest 
najważniejszy. Stąd nie mogę 
poprzeć przedmiotowej uchwa-
ły.
W głosowaniu za udzieleniem 
absolutorium głosowało 19 rad-
nych (Anna Miedzianko i Maria 
Minkowska były nieobecne). 
ZA: Halina Kuch, Stanisław Bę-

ben, Maciej Żebrowski, Andrzej 
Ksepko, Maciej Goszczyński, 
Andrzej Subocz, Jacek Jarczew-
ski, Marek Giłka, Bożena Tere-
fenko i Andrzej Kwiatkowski. 
WSTRZYMALI SIĘ: Krzysz-
tof Piotrowski, Zdzisław Ryder, 
Stanisław Sobolewski, Andrzej 
Pakulski, Anna Ogonowska, 
Marta Korall i Bogdan Pomor-
ski. PRZECIW: Adrian Zalew-
ski i Tadeusz Gnojewski.
W dalszej części obrad dysku-
sja przybrała ostrzejszy ton. 
Burmistrz B. Towalewska wie-
lokrotnie prosiła przewodniczą-

cego RM, aby wpłynął na zacho-
wanie jednego z radnych, który 
ją obrażał. Głowa miasta zwró-
ciła też uwagę Z. Ryderowi, aby 
pytania kierował bezpośrednio 
do niej i to ona dopiero zdecy-
duje czy odpowie osobiście, czy 
zrobią to podlegli jej pracow-
nicy. Przewodniczący RM nie 
zgodził się z tokiem rozumowa-
nia burmistrza i stwierdził, że to 
on prowadzi obrady i on będzie 
decydował komu zadaje pyta-
nia. Jeden z radnych wdał się w 
brutalną wymianę zdań z burmi-
strzem. Były przekrzykiwania, 
a nawet krzyki. Atmosfera stała 
się żenująca. Chaos przerwał do-
piero Z. Ryder.
W sprawie przystąpienia Wałcza 
do Stowarzyszenia Gmin Pol-
skich Euroregionu Pomerania B. 
Towalewska optowała, że dzięki 
temu „przypływ gotówki dla na-

szego miasta będzie znaczny”. 
Projekt uchwały z nadzieją przy-
jęto większością głosów.
W wolnych głosach M. Żebrow-
ski dopytywał władze ratusza, 
co z wnioskiem o dofinanso-
wanie monitoringu dla Wałcza 
(w ramach programu „Razem 
bezpieczniej” do Urzędu Woje-
wódzkiego w Szczecinie na kup-
no i montaż 10 nowych kamer 
monitoringu miejskiego wraz z 
doposażeniem centrum obsługi 
na kwotę 100 tys. zł, a wniosko-
wana kwota dotacji to 80 tys. zł 
- dop. aut.).
- Nasz wniosek nie zakwalifi-
kował się - odparła burmistrz 
Wałcza Bogusława Towalew-
ska. -Otrzymaliśmy odpowiedź 
negatywną. Na dofinansowanie 
nie mamy co liczyć.
Marcin Koniecko
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LOKALE, NIERUCHOMOŚCI: PRACA: RÓŻNE:
Wynajmę sklep na ul. Kilińszczaków 
tel: 67 258 26 84.

Sprzedam nowe bezczynszowe mieszkanie, 
40 m2, 3150zł/m2, tel. 882 093 640.

Wynajmę lokal, tel. 725 929 462.

4-osobowe pokoje do wynajęcia, tel. 790 
386 813, 602 187 624.

Sprzedam ziemię rolną, 121 ha, gmina 
Człopa tel. 501 871 707.

Mieszkanie bezczynszowe przy al. Zdo-
bywców Wału Pomorskiego sprzedam, 
55,59 m2, tel. 882 093 640.

Sprzedam nowe mieszkanie w Wałczu, 
41,64 m2, 2-pokojowe, tel. 882 093 640.

Sprzedam garaż z kanałem na Dolnym 
Mieście, tel. 662 362 939.

Wynajmę mieszkanie 2 pokojowe dla osób 
pracujących tel. 724 234 657.

Opiekunka wynajmie pokój na co drugi miesiąc, 
tel. 732 907 051.

Działki budowlane Różewo, 
tel: 507 136 469

Sprzedam działkę rekreacyjną w Zdbi-
cach 777 m2 tel: 608 694 675

Wynajmę dom w Szwecji, tel: 506 260 996

Sprzedam działki budowlane z warunkami za-
budowy. Miejscowość Rudnica, tel: 600 457 271

Sprzedam dom z 2 działkami, 1600 m2. Zapra-
szam do obejrzenia, Strzaliny 33.

Sprzedam kawalerkę w Wałczu, tel: 696 937 156

Sprzedam dużą działkę, 3500 m2, w tym 521 m2 
budowlanej. 140 tyś. zł tel: 693 424 150

Spółdzielnia wynajmie lokal w centrum Tucznie, 
Wolności 20 o pow 74 m2 tel: 67 259 30 26

Sprzedam dom, stan surowy zamknięty, działka 
3000 m2, Przybkowo koło Wałcza tel: 535 497 
966

Wynajmę pokój tel: 888 108 966

Sprzedam garaż, Zatorze II tel. 501 464 027

Sprzedam stodołę do rozbiórki tel: 880 379 426

Sprzedam działkę o powierzchni 0,24 ha, 
położoną pomiędzy Wałczem a Przybkowem tel: 
511 271 934

Mieszkanie do wynajęcia dla studentek w 
Poznaniu tel: 606 362 731

Pilnie sprzedam mieszkanie, 49,87 m2, własno-
ściowe, cena 125 000 zł tel: 698 938 601

Sprzedam mieszkanie bezczynszowe, własno-
ściowe i działkę 5a typowo rekreacyjna. 
Tel. 67 387 32 17, kom. 608 797 224

Do wynajęcia mieszkanie 2-pokojowe.
Tel. 609 833 120

Sprzedam mieszkanie,60m2, 1 piętro,  Obroń-
ców Westerplatte. Możliwość dokupienia garażu.
Atrakcyjna cena. Tel. 723 666 239

Kawalerka na sprzedaż w Wałczu, niski czynsz. 
Tel. 696 937 156

Wynajmę kawalerkę lub mieszkanie. 
Tel. 603 330 998

Zatrudnię pracownika budow-
lanego na stałe, 
tel. 694 159 907.

Zatrudnię kierowcę, mechani-
ka, pracownika gospodarczego 
w gospodarstwie rolnym w 
Człopie, tel. 509 517 696.

Praca w Holandii dla kobiet, męż-
czyzn i młodzieży.
Wyjazdy przez cały 2017 rok, praca 
w różnych branżach.
Kontakt: Wałcz, Kościuszki 12A, 
tel. 67-2584108,
oferta na stronie 
www.posrednictwoholandia.pl
lic. 4933

Przyjmę do pracy do sprzedaży 
lodów z maszyny, CV wraz ze zdję-
ciem prosimy przesyłać na maila: 
machowscy84@wp.pl 
tel. 694 683 367.

„EKO FIUK zatrudni na umowę o 
pracę kierowcę kat C+E. Miej-
sce pracy – Mirosławiec. Więcej 
informacji na www.eko� uk.pl w 
zakładce praca lub pod numerem 
tel. 539 944 939.

Opiekunka seniorów w Niemczech. 
Gwarantowany bonus – 100 euro 
za każde 31 dni pracy. Duża baza 
ofert, szybkie wyjazdy. Piła – 514 
781 838

Firma zatrudni pracowników przy 
elewacji i dociepleniach. Umowa 
na pełen etat tel: 790 236 346

Gospodarstwo Niebo do Wynajęcia 
(Orle k. Mirosławca) poszukuje 
kucharki (może być amatorka 
bez doświadczenia w żywieniu 
zbiorowym) na obozy letnie dla 
trzynaściorga dzieci i opiekunów. 
Zapraszamy do kontaktu ma-
ilowego - gospodarstwoniebo@
gmail.com, lub bezpośrednio przez 
facebook.

Zatrudnimy kierowcę typ . Praca 
na miejscu tel: 507 466 071

Szukam pracy tel: 880 379 426

,,VICTORIA CYMES” sp z.o.o za-
trudni operatora wózka widłowego, 
spawacza i elektryka 
tel: 67 250 10 24, 
wanda.lament@cymes.pl

Poszukujemy opiekunki do starszej 
pani. Tel. 600 505 355

Remonty, wykończenia 
mieszkań, 
tel. 739 531 694.

Gotówka na dowolny 
cel, zadzwoń, 
tel. 882 069 266.

Usługi ogólnobudowla-
ne, remonty mieszkań, 
tel. 662 332 515.

Ocieplanie budynków, 
tel. 881 507 760.

Biuro Matrymonialne 
,,Dana”, tel. 695 062 020.

Kredyty, pożyczki dla 
każdego! Pozabankowe 
i Bankowe.Wysoka 
przyznawalność, 
tel. 513 840 863.

Bezpłatny kurs języka 
niemieckiego dla opie-
kunów osób starszych. 
Ilość miejsc ograniczo-
na. Po kursie gwaran-
towana praca. Piła - 514 
781 838.

Remonty i wykończ-
nia wnętrz 
tel. 504 160 153

 Atrakcyjna pożyczka, 
minimum formalności 
tel: 882 069 266

Oddam dwumiesięczne 
kotki - Wałcz, tel: 517 358 
272

Sprzedam komplet mebli z 
drewna litego, szafa, dwie 
komody, ława 
tel: 723 482 882

REKLAMA

Ogłoszenia drobne: 99 gr za słowo.
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Marek Karnicki
Marian Kałucki

Olivier Obłój
Kacper Kurzawa 
Brajan Marcin Jakubczyk 
Julian Andrzej Samborski

Nie zapraszałem uchodźców
Organizacja legalnej mi-
gracji, podporządkowanej 
zarówno normom europej-
skim, jak i poszczególnych 
państw była głównym tema-
tem wystąpienia marszałka 
województwa zachodniopo-
morskiego Olgierda Geble-
wicza, który uczestniczył w 
konferencji odbywającej się 
w Parlamencie Europejskim 
w ubiegłym tygodniu. 

Wbrew temu, co dzisiaj ogłosi-
li politycy PiS podczas konfe-
rencji prasowej, marszałek nie 
zapraszał uchodźców do na-
szego województwa, choć  jest 

zdania, że samorządy wspól-
nie z Kościołem i NGO-sami 
powinny się włączyć w dzieło 
humanitarnej pomocy ludziom 
uciekającym przed wojną. 
Marszałek Olgierd Geblewicz 
przygotował w imieniu Komi-
tetu Regionów opinię na te-
mat dyrektywy KE w sprawie 
legalnej migracji, stąd jego 
udział jako panelisty w tzw. 
okrągłym stole tematycznym 
w ramach konferencji. Pod-
czas swego wystąpienia mówił 
także o narastającym strachu 
wobec inności, który jest zbyt 
często wykorzystywany poli-
tycznie.

- Dzisiejsza konferencja PiS 
jest udowodnieniem tezy, któ-
rą postawiłem w Brukseli. Po-
litycy Prawa i Sprawiedliwości 
posługują się strachem i propa-
gandą, wykorzystują kwestię 
uchodźców do wzbudzania 
niepokoju i nienawiści. Nazy-
wają terrorystami wszystkich, 
którzy uciekają przed wojną 
i pomocnikami terrorystów 
tych, którzy chcą potrzebują-
cym okazać serce - komentuje 
marszałek Olgierd Geblewicz. 
- Zdobywając punkty politycz-
ne, PiS krzywdzi innych ludzi. 
To pokaz pogardy i praktyk z 
najbardziej ponurych czasów 

ludzkości. 
Podczas spotkania w Brukseli 
marszałek mówił także o po-
trzebie stworzenia programów 
edukacyjnych, które pokazały-
by społeczeństwu, że uchodź-
ca nie znaczy terrorysta, które 
zmieniłyby świadomość ludzi 
ukształtowaną pod wpływem 
jednostronnych, szkodliwych, 
politycznych przekazów. 
- Humanitarna pomoc bliźnie-
mu, to godna odpowiedź sa-
morządowców, społeczników, 
ludzi Kościoła Katolickiego. 
Wierzę, że w naszym regionie 
nie brakuje osób, które będą 
chciały się włączyć w to dzieło. 

Nie mówmy dzisiaj o cyfrach 
i skali problemu, dziś ważny 
jest mały gest, pierwszy krok, 
by ludzie wystraszeni propa-
gandą ujrzeli, że człowiek mó-
wiący innym językiem nie jest 
gorszy ani niebezpieczny - po-
wiedział O. Geblewicz. 
Konferencja w Brukseli była 
kontynuacją działań zapla-
nowanych w ramach Dekla-
racji Rzymskiej, podpisanej 
25 marca 2017 roku również 
przez premier Beatę Szydło.  
Gabriela Wiatr 
Rzecznik prasowy Urzędu 
Marszałkowskiego

LIST DO REDAKCJI

Ananasy na linach
Stowarzyszenie Wspierania i 
Rozwoju Dzieci, Młodzieży oraz 
Osób Dorosłych z Autyzmem 
i Zaburzeniami Pokrewnymi 
oraz ADHD „Drużyna Anana-
sów i Przyjaciele” od 15 czerw-
ca do 30 października realizu-
je projekt dofinansowany ze 
środków programu Funduszu 
Inicjatyw Społecznych „Dobre 
praktyki rodzinne, wspierające 
więzi rodzic - dziecko”. 

Jedną z inicjatyw był rodzin-
ny wyjazd do parku linowego w 
Rudnicy 25 czerwca. Starsi pod-
opieczni przeszli trasę białą i żół-
tą, z kolei najmłodsi korzystali z 
miniparku linowego. Taka forma 
aktywności to nie tylko zabawa, 
ale też dobra okazja do pokonania 
własnych lęków. Wspinaczka za-
kończyła się wspólnym posiłkiem 
przy ognisku. 
W ramach projektu Ananasy za-
planowały także m.in. warsztaty 

dla dzieci, młodzieży i dorosłych 
z prawnikiem na temat praw 
i obowiązków osób niepełno-
sprawnych, zajęcia z dobrego wy-
chowania, pokaz dobrych manier, 
warsztaty dla rodziców „Błędy 
wychowawcze dobrych rodzi-
ców” oraz wyjazd na kręgle. 
Informacje na temat projektu, 
warsztatów i atrakcji można uzy-
skać pod numerem 505 664 689.
mk
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Przebudują drogę
Starosta wałecki Bogdan 
Wankiewicz podpisał we wto-
rek (27 bm.) umowę z firmą 
Skanska S.A. na przebudowę 
niespełna kilometra drogi po-
wiatowej Karsibór - Kłębo-
wiec.

Inwestycja współfinansowana 
jest ze środków Unii Europej-
skiej w ramach Europejskiego 
Funduszu Rolnego na Rzecz 
Obszarów Wiejskich: Europa 
inwestująca w obszary wiej-
skie. Operacja ma na celu skró-
cenie czasu dojazdu o 5 minut 
dla mieszkańców Kłębowca do 
obiektów użyteczności publicz-
nej położonych w Karsiborze 
(zakład gosp. - szwalnia, sklep 
spożywczy) oraz zwiększenie 
bezpieczeństwa uczestników 
ruchu poprzez budowę drogi 
powiatowej na odcinku 0,998 
km.
Koszt wykonania robót budow-
lanych to blisko 590 tys. zł.
Oprac. mk
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W Wałczu gościł poseł do Parla-
mentu Europejskiego Dariusz Ro-
sati, który wraz z posłem na Sejm 
RP Pawłem Suskim uczestniczył 
w zakończeniu roku szkolnego w 
ZS nr 4 RCKU. Parlamentarzyści 
spotkali się również z uczniami a 
później z dziennikarzami.

Gospodarzem spotkania z przed-
stawicielami prasy, które odbyło 
się w Starostwie był starosta wa-
łecki Bogdan Wankiewicz.

- Przyjechałem do Wałcza w 
ramach wykonywania moich 
obowiązków poselskich - mó-
wił europoseł. - Jestem posłem z 
zachodniopomorskiego i odwie-
dzam różne miejscowości w tym 
województwie. Miałem przyjem-
ność brać udział w zakończeniu 
roku szkolnego w ZS nr 4. Była to 
sympatyczna uroczystość, a póź-
niej mieliśmy okazję do spotka-
nia z uczniami i nauczycielami. 
Rozmawialiśmy o pomocy UE w 

rozwiązywaniu problemów lokal-
nych społeczności, jak również 
ustaliliśmy, że w przyszłym roku 
zorganizujemy konkurs europej-
ski dla uczniów a jego laureatów 
zabierzemy do Brukseli, aby mo-
gli zapoznać się z instytucjami 
unijnymi od środka.
Dziennikarze pytali o poziom 
wiedzy młodzieży na temat dzia-
łania euro parlamentu oraz jak 
UE pomaga w rozwoju naszego 
regionu.

- Młodzież była w trybie waka-
cyjnym i odnosiło się wrażenie, 
że młodzi ludzie myślą już o od-
poczynku - relacjonował D. Rosa-
ti. - Jednak część dobrze orientuje 
się w tej tematyce. Pytano o sta-
nowienie prawa w UE, a mało kto 
wie, że w Parlamencie Europej-
skim stanowi się ponad połowę 
prawa obowiązującego w Polsce. 
I to jest powód, aby interesować 
się tym, co się dzieje w Brukseli. 
Widziałem wiele tablic informu-
jących, że ze środków unijnych 
dokonano remontów w tej szkole 
i zmodernizowano klasopracow-
nie. Sztandarowym projektem 
wspomaganym ze środków euro-
pejskich jest budowa wałeckiej 
obwodnicy, a decyzję o jej budo-
wie - co chcę wyraźnie podkreślić 
- podjął poprzedni rząd. Głównie 
z pieniędzy z Unii korzystają sa-
morządy i tu starosta ma znacz-
nie większą wiedzę na ten temat. 
Należy się spieszyć i wykorzy-
stywać pieniądze dopóki one są, 
ponieważ w przyszłości będzie 
ich mniej.
Goście odnieśli się również do 
ostatnich słów prezydenta Francji 
na temat współpracy krajów Unii 

w temacie przyjmowania uchodź-
ców a także do sprawy referen-
dum o reformie oświaty.
- To co prezydent Francji powie-
dział na głos półgłosem mówi 
cały parlament - mówił gość. - 
Większość naszych partnerów 
mówi to samo. Niestety Polska 
jest traktowana jako kraj odwra-
cający się plecami do Europy, 
który zatracił zdolność rozumie-
nia na czym polega solidarność 
europejska.
- Nie ma żadnej szansy na refe-
rendum w sprawie oświaty - do-
dał poseł Paweł Suski. - Rząd jest 
w tej spawie mocno usztywnio-
ny, że nie akceptuje tego rodzaju 
inicjatyw w przeciwieństwie do 
obietnic wyborczych. Temat zo-
stał zamknięty, przekazany do 
komisji, a de facto trafił do „zam-
rażarki” i po wakacjach zostanie 
odrzucony.
Na koniec starosta Bogdan Wan-
kiewicz omówił inwestycje reali-
zowane na terenie powiatu, które 
są w dużej części finansowane ze 
środków europejskich.
piotr

Rosati w Wałczu

Dokąd zmierzasz Polsko?

Pod takim hasłem z inicjatywy 
posła na Sejm RP Pawła Suskiego 
odbyło się spotkanie członków i 
sympatyków Platformy Obywa-
telskiej. Dyskutowano o bieżącej 
polityce, a także rozważano co 
należy uczynić aby kolejne par-
lamentarne wybory okazały się 
zwycięskie dla PO.

W sali klubowej Wałeckiego 
Centrum Kultury zebrało się 26 
czerwca ponad 30 osób i trzeba 

zaznaczyć, że było widać mło-
dych ludzi. Posłowi towarzyszył 
starosta wałecki Bogdan Wankie-
wicz.
- Cieszę się, że na pierwsze spo-
tkanie przybyło tak liczne grono 
osób - mówił parlamentarzysta. 
- Obecna sytuacja geopolityczna 
spowodowała, że spotkaniu nada-
liśmy tytuł „Dokąd zmierzasz 
Polsko”. Doszliśmy do momen-
tu gdzie należy zastanowić się 
co będzie z naszym krajem za 

kilka, czy kilkanaście lat. Nowa 
władza przygotowując podwa-
liny naszego życia zmienia nam 
praktycznie wszystko. Platforma 
przygotowuje się do sposobu ko-
munikowania się na samym dole 
ze społeczeństwem. Na poziomie 
gmin i powiatów. Chcemy rozma-
wiać o plusach i minusach życia 
codziennego. Powinniśmy się 
spotykać i inicjować różne akcje. 
Platforma doszła do momentu, w 
którym powinna przestać kryty-

kować władze, a rozpocząć po-
kazywanie, jak państwo powinno 
wyglądać.
Poseł mówił również o przyczy-
nach porażki w ostatnich wy-
borach a także o powrocie do 
przeszłości, lecz tylko po to, aby 
wyciągać pozytywne wnioski. 
Wspomniał jak obecnym rządzą-
cym udało się zmienić podejście 
wyborców do Platformy i otacza-
jącej rzeczywistości. Mocno ak-
centował potrzebę wspólnej walki 
o przyszłe zwycięstwo wyborcze. 
Tylko zespół, drużyna może prze-
ciwstawić się politycznym rywa-
lom.
Parlamentarzysta wskazywał 
również na siłę przekazu mediów 
społecznościowych. Właśnie in-
ternet pozwala dotrzeć w najkrót-
szym czasie do ogromnej liczby 
odbiorców i żadne inne media nie 
mają takiej siły oddziaływania.
- Jeżeli nie weźmiemy się ostro 
do pracy i wszyscy nie zmobilizu-
jemy się, aby osiągnąć wyborczy 
sukces, to wierzcie mi: przepad-
niemy - wtórował starosta Bog-
dan Wankiewicz.- Musi być siła 

w nas, w ludziach, którzy two-
rzą jedność i niekoniecznie mu-
szą mieć jednakowe poglądy, ale 
chcą, aby nasza mała ojczyzna się 
rozwijała. Tylko poprzez wspól-
ne działanie, poprzez wspólnotę 
osiągniemy sukces.
Później rozpoczęła się dyskusja, 
a obecni rozmawiali na różne te-
maty. Mówiono o potrzebie histo-
rycznej edukacji młodych ludzi, 
o nowej ordynacji wyborczej i o 
fali hejtu wylewającego w inter-
necie. Dyskutowano o wizerunku 
PO w mediach i padł nawet głos 
o potrzebie odsunięcia Grzegorza 
Schetyny od sterowania Platfor-
mą. Pytano kiedy odbędą się wy-
bory w partii, rozmawiano także 
o dziennikarzach i ich relacjach 
z różnych wydarzeń. Padła rów-
nież propozycja zorganizowania 
wyjazdu do Warszawy 10 lipca 
na miesięcznicę katastrofy smo-
leńskiej.
Kolejne spotkanie odbędzie się 31 
lipca. Padła propozycja, żeby ta-
kie zebrania odbywały się w każ-
dy ostatni poniedziałek miesiąca.
piotr
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Z burmistrzem Mirosławca Pio-
trem Pawlikiem o tym, co czeka 
w przyszłości to niewielkie, ale 
prężnie się rozwijające miasto 
rozmawia Piotr Kurzyna

Mirosławiec planuje w najbliż-
szym czasie przyśpieszyć z roz-
wojem, jakie inwestycje czekają 
mieszkańców?
- Przez dłuższy czas czekaliśmy 
na możliwość wykorzystania 
środków z zewnątrz. Przez 5 lat 
przygotowywaliśmy się na nowe 
inwestycje i teraz nadszedł ten 
czas. Rozpoczynamy prace bu-
dowlane na ostatnim odcinku 
ulicy Sprzymierzonych. Pierw-

sze piętro szkoły podstawowej to 
kolejny etap modernizacji. Od-
nawiamy piętro całkowicie, jak-
byśmy budowali je od podstaw. 
Do tego dochodzą dwa projekty 
związane z kanalizacją, czyli Orle 
i Próchnowo - suma tych inwe-
stycji będzie opiewać na około 
3 miliony złotych. Wspólnie z 
powiatem chcielibyśmy także 
zmodernizować odcinek drogi 
Próchnowo - Bronikowo. Je-
śli powiat rozpocznie prace, my 
przygotujemy finanse jako wspar-
cie inwestycji. Czekamy także na 
podpisanie umowy z 85-procen-
towym dofinansowaniem z RPO 
na modernizację ujęcia wody w 

Mirosławcu wraz z budową sta-
cji uzdatniania wody. Prowadzo-
ne są rozmowy z firmą Żywiec, 
która zadeklarowała finansowe 
wsparcie do tej inwestycji. 3 tys. 
mieszkańców Mirosławca będzie 
korzystało z jeszcze lepszej wody 
w kranach. Czekamy także na 
wyniki konkursów na termomo-
dernizację przychodni zdrowia 
oraz budynku przy stadionie.

Budżet gminy jest na to przygo-
towany?
- Tak, w tegorocznym budżecie 
znalazł się po raz pierwszy od 
siedmiu lat kredyt, ale wyłącznie 
jako działanie wyprzedzające w 
inwestycjach, które mają podpi-
sane umowy na dofinansowanie. 
Liczymy na to, że 60 proc. tego 
kredytu zostanie spłacone po za-
kończeniu tych inwestycji w roku 
2018.  

Ale wskaźniki przez jakiś czas 
będą dochodziły do wysokiego 
poziomu, tak jak było to w Wał-
czu?
- Wskaźniki nie będą zachwiane, 
bo obecnie mamy zadłużenie na 
poziomie 17 przy możliwych 60 

proc. Po uruchomieniu pieniędzy 
na inwestycje nie przekroczymy 
60 a po ich rozliczeniu powróci-
my do poziomu 20 proc.

Mirosławiec opracował swego 
czasu swoją markę - Bioregion. 
To działa? Proszę o szczerą od-
powiedź. 
- Jest to dobrze odbierane przez 
mieszkańców i turystów. Nasze 
żubry żyjące na wolności posze-
rzają Bioregion o kolejne tereny, 
to już znak, że Bioregion posze-
rza się sam także geograficznie.

Żubr jako część marki to także 
festiwal. Wpisał się w kalendarz 
nie tylko mieszkańców miasta, 
ale całego regionu. Kolejna od-
słona już w ten weekend. Jakie 
atrakcje przygotowaliście na tę 
edycję?
- W tym roku gościć będą u nas w 
sobotni wieczór zespoły Perfect i 
Happysad. W niedzielę natomiast 
pojawi się Czadoman. Sponsorzy 
wciąż przyjaźnie patrzą na nasz 
festiwal, za co oczywiście dzię-
kuję w imieniu swoim i miesz-
kańców, bo to dzięki ich hojności 
możemy zapewnić te wszystkie 

atrakcje. Ponadto, co dla nas nie-
zwykle istotne, główny sponsor 
wspiera nas w opiece nad żubrami 
i rysiami.

Czyli wkrótce także Festiwal 
Rysia?
- Jeśli znajdą się na to pieniądze, 
czemu nie…

Na koniec temat, który wciąż 
krąży wokół Mirosławca to roz-
wój bazy bezzałogowców. Coś 
zaczęło się dziać?
- Wciąż czekamy. Idzie to zde-
cydowanie za wolno. Od półtora 
roku mówi się o tym wiele, ale 
cały czas nie ma w Mirosław-
cu sprzętu, a co za tym idzie nie 
ma zwiększenia ilości żołnierzy, 
którzy mieli przybyć w znacznej 
liczbie. Czekamy wciąż na speł-
nienie obietnic, aby miasto mogło 
przyśpieszyć z rozwojem i zaist-
nieć mocniej na mapie Polski. 

Obietnice polityków są możliwe 
do spełnienia?
- Nie mnie to oceniać, ale miesz-
kańcom. Poczekajmy z oceną.
Dziękuję za rozmowę.

Czekają nas nowe inwestycje
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Na egzaminie z informa-
tyki profesor z widocznym 
niesmakiem słucha nie-
dorzecznych odpowiedzi 
studenta. W pewnym 
momencie zwraca się do 
swego psa leżącego pod 
biurkiem: – Azor! Wyjdź, 
bo zgłupiejesz!

– Tato, daleko jest ta Ame-
ryka? – Nie godoj tiela 
Jasiu, ino wiosłuj!

W czasie wizyty u dentysty 
dzwoni komórka pacjent-
ki, która nie może rozma-
wiać. Kobitka bezradna. 
Dentysta w końcu sie 
zlitowal. Bierze komórkę: 
– Halo… Kto mówi? – Jak 
kto, kto mówi?! MĄŻ! – 
Aaaa… Mąż… OK., zaraz 
kończymy…. Żona tylko 
wypluje i natychmiast 
oddzwoni.

Przychodzi baba do 
lekarza i pyta: – W jakich 
porach pan przyjmuje? – 
W dżinsach.

Małżeństwo je obiad. 
Żona w pewnym momen-
cie oblała się zupą. – Po-
patrz kochanie wyglądam 
jak świnia. Na to mąż: – 
No ,i oblałaś się zupą.

Wojskowa definicja rzeki: 
Rzeka jest to pas gruntu o 
wilgotności 100%

REKLAMA

REKLAMA
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Centrum Informacji Turystycznej 
czynne:

wtorek – piątek od godz. 10:00 – 17:00
sobota od godz. 09:00 – 16:00

Szczegółowe informacje odnośnie 
wszystkich imprez, zajęć, warsztatów 

oraz kółek zainteresowań 
będzie można uzyskać 

w Centrum Informacji Turystycznej  
i Kulturalnej (hol WCK) pod 

nr tel. 67 381 95 60 lub na stronie 
internetowej www.wck.info.pl

29.06.2017 r. godz. 17:30
Koncert Orkiestry Wojskowej Sił 

Powietrznych w Koszalinie

03 – 14.07.2017 r. 
godz. 10:00 – 13:00

Letnie Warsztaty Artystyczne – 
warsztaty dwudniowe

/ koszt 40 zł
3-4 lipca – dekoracje handmade
6-7 lipca – rysunek i malarstwo
10-11 lipca – papieroplastyka

13 -14 lipca- rzeźba

03 – 14.07.2017 
godz. 10:00 – 13:00 
każdy poniedziałek, 

środa i piątek
Warsztaty Wokalne Studio Esti 
„To moja Bajka”/ koszt 200 zł

07 – 09.07.2017
Festiwal Dwóch Jezior/Prome-
nada J. Raduń/ wstęp wolny/

Terminarz kina „Tęcza”

23- 29.06.17 r. godz.  17:30 
- 3D dubbing i  20:00 -2 D napisy 
”Wonder Woman „ / prod. USA, 

Chiny / 16 zł /12 lat /

30.06 – 06.07.17 r. 
godz. 17:45 i 20:00 

„W starym dobrym stylu „/ prod. 
USA / 16 zł /12 lat /

07.07 – 13.07.17 r. 
godz. 14:00 3D i 16:00 

2D „AUTA 3”/prod. USA / 13 zł 
/b.o/

07.07 – 13.07.17 r. godz. 17:45 
– 3D Napisy i 20:00 2D napisy 
„ Król Artur” / prod. Australia, 

USA, Wielka Brytania
/ 16 zł/ 12 lat

REKLAMA

REKLAMA

Strzaliny zmilitaryzowane

Grupy rekonstrukcyjne i po-
jazdy wojskowe po raz kolejny 
zjechały do gminy Tuczno. So-
botnie wydarzenie organizowa-
ne wspólnymi siłami Gminnego 
Ośrodka Kultury i mieszkań-
ców Strzalin było okazją do 
darmowej przejażdżki kilku-
nastotonowym potworem na 
gąsienicach i wzięcia udziału w 
konkursie strzeleckim. Wszyst-
ko to w sąsiedztwie fortyfikacji 
Grupy Warownej Góra Wisiel-
cza będącej częścią Wału Po-
morskiego.

Impreza odbyła się dzięki wspar-
ciu mieszkańców (którzy zor-
ganizowali stoiska z bigosem, 
grochówką, kawą i ciastem) oraz 
osób, które udostępniły prąd i 
miejsca parkingowe. Wśród spon-
sorów znalazło się też Pomorze 
Zachodnie, SGB Wieleń, Koło 
Łowieckie Darz-Bór Mielęcin nr 
12 i Lider Wałecki. Pomogły też 
miejscowe OSP (Tuczno i Lu-
biesz) oraz Państwowa Straż Po-
żarna, która zorganizowała swój 
pokaz.
Głównymi bohaterami imprezy 
były oczywiście maszyny bojo-

we: od motocykli i lekkich pojaz-
dów terenowych, przez ciężarów-
ki, aż do opancerzonych BWP, 
BRDM-2 i samobieżnej haubicy 
2S1 „Goździk”. Ta ostatnia robi-
ła spore wrażenie szczególnie na 
śmiałkach, którzy zdecydowali 
się pokonać pokazową trasę na jej 
pancerzu. 
Maszyny wzięły udział w kon-
kursie na najciekawszy pojazd 
militarny. W kategorii do 3,5 tony 
wygrał Sławomir Schaumkessel 
(Harley Davidson WLA 42) przed 
Stanisławem Ornochem (DKW 
Munga 1956) i panami Maksy-
mowiczem i Kuszczakiem (VW). 
Wyróżniony został motocykl 
Dniepr MT 10 z 1975r. należący 
do pana Jagonia. Wśród cięższych 
pojazdów pierwsze miejsce zajął 

Damian Harasimowicz (BRDM-
2 1983r.). Za nim uplasował się 
Bogusław Pańczyniak (Mercedes 
Unimog 435 1980r.). Nagrodami 
były bony na paliwo ufundowane 
przez Krzysztofa Harę.  
Piknik rozpoczął się od meldun-
ku grup rekonstrukcyjnych po-
prowadzonym przez burmistrza. 
Zaraz potem sprzęt wyruszył w 
teren, rozjeżdżając przygotowa-
ne wcześniej czołgowisko. Pod-
czas spaceru między stoiskami 
można było trafić na żołnierzy z 
SHF „Przedmoście Piła” wyglą-
dających jak wyciągnięci prosto 
z frontu II wojny światowej oraz 
przedstawicieli współczesnych sił 
zbrojnych z Black Hawk Wałcz. 
Wałecka grupa ASG zorganizo-
wała strzelnicę, na której każdy 
mógł spróbować swoich sił z re-
pliką karabinu. W pikniku wzięło 
również udział Muzeum Militar-
nej Historii w Bornem Sulinowie, 
Sekcja Motocyklowa Sokół Bu-
dzyń, Teatru Rekonstrukcji Hi-
storycznej DYWERSJA i Victory 
Wałcz Auto Serwis.
Dla najmłodszych przygotowano 
tez bardziej „pokojowe” atrak-
cje, czyli trampoliny, dmuchane 
zamki, eurobungee, zabawy z ani-
matorami i konkursy z nagroda-
mi. Beata Sobczyk-Dobrowolska 
zorganizowała pokaz Zumby, a 
piknik zakończył się zabawą ta-
neczną.
eMU

REKLAMA
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Militarnie i jubileuszowo
W minioną niedzielę w skanse-
nie Grupy Warownej Cegielnia 
odbył się X Piknik Militarny. 

O pogodzie organizatorzy nawet 
nie chcieli mówić, bo była taka 
jak zawsze - padało... Ale, także 
tradycyjnie, chętnych do zwie-
dzania i zabawy nie brakowało.
- Tym razem skupiliśmy się na 
tym, co mamy w Wałczu, czyli 
sprzęcie łączności i informatyki. 
Mamy też trochę historii: mode-
le schronów, pojazdów pancer-
nych, zaprezentujemy także na-

szego ZIŁa 157. Myślę, że każdy 
kto interesuje się tematyką mili-
tarną znajdzie tutaj coś dla sie-
bie - mówi kierownik skansenu 
GWC Bogdan Dankowski.
Uczestnicy pikniku mogli m.in. 
obejrzeć sprzęt wojskowy, po-
kaz udzielania pierwszej pomo-
cy, zwiedzić wystawę „Komu 
zwycięstwo, komu klęska?” ze 
zbiorów Muzeum Wojska w Bia-
łymstoku przedstawiającą skutki 
II wojny światowej; zaprezen-
towano także muzealny, ale jeż-
dżący eksponat ZIŁ 157. Po raz 

pierwszy własnymi siłami zor-
ganizowano zajęcia plastyczne 
dla najmłodszych, które na stałe 
mają wejść do oferty piknikowej 
skansenu. Chętni mogli zwiedzić 
fortyfikacje wraz z przewodni-
kiem. Nie mogło oczywiście za-
braknąć wojskowej grochówki i 
słodkich domowych wypieków.
***
Natomiast już 9 lipca o godz. 15 
w skansenie odbędzie się koncert 
piosenki żołnierskiej „Wszyst-
kie barwy lipca” w wykonaniu 
zespołu wokalnego „el Fuego” 

z Tomaszowa Mazowieckiego, 
działającego pod egidą 25 Bry-
gady Kawalerii Powietrznej w 

Tomaszowie Mazowieckiem.
k

Prace ruszą 
w lipcu

W ubiegłym tygodniu w Ko-
mendzie Wojewódzkiej Policji 
w Szczecinie podpisano umowę 
na budowę nowej siedziby Ko-
mendy Powiatowej Policji w 
Wałczu.

Umowa zawarta została w obec-
ności szefa zachodniopomorskiej 
policji mł. insp. Jacka Cegieły, za-
stępcy komendanta wojewódzkie-
go w Szczecinie Marka Jasztala z 
Krzysztofem Michułką, przedsta-
wicielem firmy MIRBUD S.A. w 
Skierniewicach.
Nowa siedziba komendy będzie 
się mieścić przy al. Zdobywców 
Wału Pomorskiego. Powierzch-
nia działki pod planowaną budo-
wę wynosi 0,9188 ha, natomiast 
powierzchnia użytkowa będzie 
wynosić 2 549,19 m2. Oprócz 
tego do użytku zostanie oddany 
budynek garażowy z myjnią i ma-
gazynami, śmietnik, budynek, w 
którym będą znajdować się kojce 
dla psów służbowych oraz parkin-
gi. Oprócz dwóch wejść: główne-
go i służbowego, trzecie będzie 
dla zatrzymanych. Teraz jest tak, 
że ofiary, świadkowie i podejrza-
ni wchodzą do komendy przez 
jedne drzwi. Gmach przy Zdo-

bywców będzie miał trzy kondy-
gnacje: piwnicę, parter i piętro. 
Każdy poziom to ok. 850 m po-
wierzchni użytkowej. W planach 
jest strzelnica w piwnicy i zaple-
cza socjalne na każdym piętrze, 
prysznice i szatnie. Na parterze 
będzie 8 miejsc dla osób zatrzy-
manych, stanowisko kierowania, 
pokój przejściowy, pokój okazań 
z lustrem weneckim, dyżurka, 
pokój zastępcy dyżurnego, kom-
pleks socjalny i pomieszczenia 
dla interesantów. Dwa specjalnie 
wydzielone miejsca przeznaczone 
będą na ochronę informacji nie-
jawnych. Sala odpraw połączona 
z gabinetem komendanta ucieszy 
nie tylko jego. Technicy doczeka-
ją się wydzielonych pomieszczeń 
wraz z suszarnią.
Działkę pod budowę nowej ko-
mendy oraz środki na przygo-
towanie projektu inwestycji za-
bezpieczyły jednostki samorządu 
terytorialnego z powiatu wałec-
kiego. Maksymalny czas realiza-
cji budowy to 2,5 roku. Pierwsze 
prace budowlane rozpoczną się 
już w lipcu, całkowity koszt prac 
budowlanych to około 16 mln zł.
mk

REKLAMA
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Potrójne zwycięstwo
Policjanci z Wałcza i Tuczna 
zajęli wysokie lokaty w kon-
kursach wojewódzkich. 

W  zmaganiach o tytuł najlep-
szego patrolu wzięło udział 21 

najlepszych par patrolowych 
w województwie. Policjanci 
podczas turnieju sprawdzali 

się m.in. w strzelaniu sytu-
acyjnym i sprawności fizycz-
nej, natomiast drugi dzień po-

święcony był sprawdzeniu ich 
umiejętności z taktyki i techni-
ki interwencji oraz sprawdzia-
nu wiedzy zawodowej.  Sierż. 
Andrzej Naumowicz i post. 
Radosław Gnoiński reprezen-
towali KPP w Wałczu i zajęli 
zaszczytne trzecie miejsce na 
podium. 
Później rywalizowali poli-
cjanci dzielnicowi. St. asp. 
Mariusz Szydłowski i mł. asp. 
Zbigniew Gucze zdobyli dru-
żynowo drugie miejsce, Z. Gu-
cze zajął indywidualnie zajął 
trzecie miejsce w wojewódz-
twie. 
Oprac. mk
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Aktywni Niezależni
„Niezależni od wieku, niezależni 
od pogody” - pod takim hasłem 
Stowarzyszenie Ziemi Wałeckiej 
„Niezależni” zorganizowało w 
ubiegłą niedzielę (25 bm.) pierw-
szą akcję „Wałeckie kijkowa-
nie”.

Frekwencja dopisała. W impre-
zie wzięło udział ponad sto osób, 
a kijkowało 86. Każdy z uczest-
ników w swoim indywidualnym 
tempie pokonał 6,33 km wokół 
jeziora Raduń.  Przed wymar-
szem profesjonalną rozgrzew-
kę dla wszystkich przygotowała 
Anna Kszak-Krzyżanowska. Naj-
młodszy uczestnik (uczestnicz-
ka) miała 4, a najstarsi ok. 70 lat. 
- Razem zrobiliśmy ponad 500 ki-
lometrów. Zabawa była wspaniała 
- podsumowują organizatorzy. - Po 
zakończeniu marszu w Tawernie 
pod Wieżą był ciepły posiłek. Nie 
zabrakło oczywiście zabaw inte-
gracyjnych i niespodzianek dla 
dzieci. Na kolejną edycję zapra-
szamy już we wrześniu.
mk
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Brąz Patryka
Zawodnik WTS Orzeł Patryk 
Kowalski znakomicie spisał się 
podczas mistrzostw Europy 
juniorów i U-23 w kajakar-
stwie, gdzie zdobył brązowy 
medal.

W Belgradzie odbywały się mi-
strzostwa naszego kontynentu 
juniorów i U-23  w kajakowym 
sprincie, wśród 48-osobowej 
reprezentacji Polski znalazł się 
wałczanin Patryk Kowalski. 
Nasz kanadyjkarz wspólnie z  
Normanem Zezulą, Dominikiem 

Bugajem oraz Dawidem Dziurlą 
rywalizowali w C-4 na dystansie 
500 m i stanęli na najniższym 
stopniu podium. Patryk wystar-
tował również w C-1 na 200 m, 
gdzie zajął 8. lokatę. Zawodnik 
WTS Orzeł został objęty progra-
mem - powstałym z inicjatywy 
Ministra Sportu i Turystyki - 
„team100”, czyli znalazł się w 
gronie 100 najbardziej perspek-
tywicznych polskich sportow-
ców.
Oprac. p
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Potrzebne zwycięstwo
W minioną sobotę w hali Ergo 
Arena na granicy Gdańska i So-
potu, swój pierwszy po stracie 
mistrzowskiego pasa pojedynek 
stoczył Krzysztof Głowacki. Ry-
wal „Główki” po piątej rundzie 
zrezygnował z dalszej walki, a 
nasz pięściarz - miejmy nadzie-
ję - powrócił na ścieżkę zwycię-
stwa.

Rywalem naszego zawodnika 
miał być pierwotnie Amerykanin, 
ale kłopoty wizowe zmusiły or-
ganizatorów do szukania zastęp-
stwa. Wybór padł na niepokona-
nego Turka Hizniego Altunkayę. 
Krzysztof od początku zdomi-
nował przeciwnika, ruszył do 
przodu i szukał mocnych ciosów 
w różnych płaszczyznach. Al-
tunkaya po raz pierwszy liczony 
był już w drugiej rundzie po serii 
ciosów z obu rąk, lecz pierwszy 
kryzys przetrwał. W kolejnych 
starciach przewaga Głowackiego 
robiła się coraz większa, a kolejne 
liczenia przyszły w piątej odsło-
nie. Najpierw Altunkaya padł na 
deski po uderzeniu z lewej ręki, 

a następnie Turek musiał zbierać 
się z maty po ciosie prawą ręka-
wicą. Po rozpoczęciu szóstej run-
dy porozbijany Altunkaya zrezy-
gnował z dalszej rywalizacji.
Dla Krzysztofa była to wyjątko-
wa walka, ponieważ w tym samy 
miejscu we wrześniu ubiegłego 
roku przegrał z Usykiem i stracił 
mistrzowski pas. Teraz wygrywa 
i - jak sam zapowiada - wraca na 
tron.
- Walkę dedykuję swoim cór-
kom Julii i Wiktorii - mówił po 
walce nasz mistrz. - Dziękuję za 
doping i przepraszam za słabszą 
walkę. Trochę zardzewiałem po 
9 miesiącach przerwy. Wrócę na 
pewno lepszy i będę lepiej bokso-
wał. Przeciwnik nie chciał się bić, 
chował za podwójną gardą, więc 
ciężko go było ustrzelić. Jako 
były mistrz świata powinienem 
umieć boksować z luzem, jak w 
piątej rundzie. Najważniejsze, że 
wróciłem i teraz będzie tylko le-
piej.
Oprac.p

Błyskawica na czele
Zawodniczki i zawodnicy UKS 
Błyskawica świetnie poradzi-
li sobie podczas dwóch dużych 
imprez w radioorientacji spor-
towej foksoringu i biegu kla-
sycznym. W obu zameldowali 
się na pierwszym miejscu.

W Skierniewicach brali udział 
w XXIV Ogólnopolskich zawo-
dach o Puchar  Ministra Edukacji  
Narodowej. Są to zawody ragi 
mistrzostw Polski w  kategorii  
wiekowej 10 - 14 lat. Zespół w 
składzie: Magdalena Chwalińska, 

Aniela Sowa, Paula Wojtysiak, 
Julia Paszkiewicz, Wiktoria Ra-
będa, Weronika Prężyna, Oskar 
Sowa, Mateusz Kuzia i Amelia 
Staręga zajął pierwsze miejsce w 
klasyfikacji drużynowej.
Natomiast 23-25 czerwca w Biel-
sku Białej rywalizowano w mię-
dzynarodowych mistrzostwach 
Polski w  radioorientacji sporto-
wej w biegu klasycznym  KF i 
UKF.
Uczestnikami byli zawodnicy ze 
Słowacji, Czech i Polski. W kate-
gorii do 14 lat zawody o  Puchar 

Bolka i Lolka wygrała ekipa w 
składzie: Magdalena Chwaliń-
ska, Aniela Sowa, Paula Wojty-
siak, Weronika Prężyna, Adrianna 
Marciniak, Piotr Jaszczyk i Oskar 
Sowa. Medale  międzynarodo-
wych  mistrzostw Polski zdobyli: 
złote Mateusz Kuzia (dwukrot-
nie) i Łukasz Aftyka, srebrne 
Zdzisław Dominiak (dwukrotnie) 
i Łukasz Aftyka, oraz Marcin Gą-
siorowski srebrne i brązowy.
Oprac.p        
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